
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr XXXIX/2022
z sesji w dniu 23 lutego 2022 r.,

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 23 lutego 2022 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:47 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków

Obecni:

l. Adam Bysko
2. Dariusz Dobija
3. Mirosław Goliszewski
4. Dariusz Kanik

5. Krzysztof Krajewski
6. Antoni Kufel
7. Marcin Kwiatek
8. Elżbieta Lenda
9. Alina Macher
10. Bożena Maślanka

11. Małgorzata Olma
12. Katarzyna Seneta
13. Marcin Stawinoga
14. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie XXXIX sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Wilkowice Marcin Kwiatek otworzył XXXIX sesję Rady Gminy Wilkowice.
Następnie przedstawił informację o przetwarzaniu wizerunku i danych na sesji.

Powitał serdecznie wszystkich przybyłych na sesję, tj.:
Wójta Gminy Wilkowice pana Janusza Zemanka,

- wszystkich radnych obecnych na sali i uczestniczących w sesji w sposób zdalny,
Sekretarza Gminy panią Alicję Raszka - Micherdzińską,
Skarbnika Gminy panią Aleksandrę Kastelik,

- pana Arkadiusza Dyk - informatyka, który zapewnia sprawne działanie systemu oraz
transmisji,

- panią Małgorzatę Lempart z Biura Obsługi Rady, która czuwa na protokołem z sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił informację techniczną i porządkową prosząc, aby wszyscy
uczestniczący w posiedzeniu w trybie zdalnym mieli wyłączony mikrofon i uruchamiali go podczas
zabierania głosu. Zgłoszenia do dyskusji dokonujemy poprzez program e-sesja i na podstawie listy
zgłoszeń będzie prosił o zabranie głosu.

Następnie Przewodniczący Rady odczytał listę obecności. Na podstawie listy obecności stwierdził, że
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego
15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności
radnych stanowi załqcznik nr l do protokołu.

2. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.



3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. Zmian do porządku obrad nie wniesiono.

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice. W sesji nie
brali udziału radni powiatowi.

5. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:

Postępowania przetargowe
l) W dniu 07. 02. 2022 r. ogłoszono postępowanie na "Zakup paliwa na potrzeby działalności

Ekoład sp. z o. o. w roku 2022". Postępowanie jest już rozstrzygnięte, umowę podpisano
w dniu 21.02.2022 r. ze spółką BOMAR Sp.j. M.Kołtowski, B.Sromek. Była to jedyna oferta
złożona w postępowaniu. Postępowanie było prowadzone w zastępstwie za Ekoład - Gmina
działała jako Pełnomocnik Zamawiającego.

2) W dniu 18. 02. 2022 r. ogłoszono postępowanie na "Budowę drogi wewnętrznej ul. Relaksowej
w Wilkowicach". Planowany termin otwarcia to 10.03.2022 r. Finansowane z RFIL
z przeznaczeniem na tzw. ścieżki rowerowe.

Dofinansowania
l) Podpisano umowę o dofinansowanie projektu "Jedność w różnorodności - rozwój tradycji

regionalnych w Gminie Wilkowice i Gminie Pucov". Projekt jest wspótfinansowany
z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Współpracy
Transgranicznej Interreg V-A Polska-Słowacja 2014-2020 oraz z budżetu państwa.

2) Na stronie Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego opublikowano również informację o wynikach
naboru w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Nasza gmina otrzymała
dofinansowanie na zadanie "Przebudowa dróg gminnych Wiśniowej i Ornej w Bystrej"
w wysokości 50% planowanej wartości inwestycji tj. 668 333, 50 zł.

3) Złożyliśmy również wnioski w ramach kolejnego naboru w programie Polski Ład. Gmina mogła
złożyć 3 takie wnioski oraz 2 wnioski dodatkowe jako gmina na terenie której funkcjonowało
PGR. Złożono wnioski dla następujących zadań:

. Budowa łącznika pomiędzy drogą powiatową ul. Juliana Fatata i drogą gminną
ul. Klimczoka w Bystrej wraz z budową mostu na potoku Białka

. Rozbudowa i przebudowa ciągu drogowego ulicy Sosnowej i ulicy Do Boru
w sołectwach Meszna i Wilkowice

. Rozbudowa i przebudowa budynku "Dom Strażaka" w Bystrej wraz z przebudową
i utwardzeniem istniejącego placu biesiadnego oraz remont budynku zaplecza sceny.

. Budowa sieci kanalizacyjnej do budynków na terenie gminy Wilkowice (PGR)

. Przebudowa dróg gminnych Wiśniowej i Ornej w Bystrej (PGR)

KANALIZAOA:
Stopień zaawansowania rzeczowego na dzień 21.02. 2022F.

Etap l i Etap III: zakończony: 43,8 km (kanały główne i boczne z sięgaczami)
Etap II i zadania dodatkowe: 97 % w zakresie budowy sieci wykonano: 38, 9 km sieci kanalizacyjnej

O ółem Pro"ekt: w konano: 827 km do w konania ozostało ok.09 km - o zbilansowaniu
wsz stkich robót dodatków ch i zamienn ch
> Zaawansowanie finansowe Projektu (ogółem wydatki zafakturowane) 87% - 72, 7 min zł brutto

(z 83,3 min - koszt całkowity Projektu)
> Zaakceptowano Przejściowe świadectwo Płatności nr 25 na kwotę 693 tys. zł.



> Złożono do NFOŚiGW wniosek o płatność nr 29 rozliczający zaliczkę dotacji i porządkujący
rozliczenia finansowe Projektu - przyjęty przez NFOŚiGW 15 lutego.

> Odbyła się 39 Rada budowy dla Etapu II i zadań 13 i 14.
> Wdrożono zasady postępowania w sprawie ustanawiania służebności posadowienia i przesytu dla

nowo wybudowanej kanalizacji ściekowej

Stan podłączeń do sieci kanalizacyjnej:
Ilość podłączonych budynków do sieci kanalizacyjnej na
(z planowanych, z zadaniami dodatkowymi 1695); tj. : 57%.

koniec stycznia 2022 - 962 budynki

Bieżąca realizacja zadań.
Aktualnie trwają roboty na 2-ch odcinkach:

- kanalizacja sanitarna w ul. Malinowej w Wilkowicach - zaawansowanie 90%,
- kanalizacja sanitarna w ul Krętej w Bystrej - zaawansowanie 90%,
- prace rozruchowe urządzeń tłoczni na pompowni "Łubinowa". Pompownia została wpięta

do monitoringu pompowni AQUA i będzie poddana próbnym testom.

Do wykonania w miesiącach marzec - kwiecień pozostaje wylot brzegowy przy przepompowni
w Huciskach (rozruch tłoczni w marcu br. ) oraz realizacja zadań dodatkowych:

- budowa kanalizacji w ulicy Kolejowej w Wilkowicach (Zad 14)
- budowa kanalizacji w ulicach: Pszenna, Jesionowa w Wilkowicach i ulicy Karpackiej w Bystrej, (Zad

13).

Uwagi i uwarunkowania:
Termin realizacji całego Projektu -wg Umowy o dof. : 31. 12.2022 r. - niezagrożony -
Termin uzyskania Efektu ekologicznego - wg Umowy o dof. : 31. 12. 2023 r. - niezagrożony.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE - nadal trwa etap uzgadniania projektu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice w zachodniej części gminy, obejmującego część
terenu Parku Krajobrazowego Beskidu Śląskiego w miejscowości Bystra (obręby ewidencyjne Bystra
Krakowska, Bystra Śląska) oraz przygotowywany jest projekt Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice.

Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym. W związku z negatywną opinią
Regionalnej Izby Obrachunkowej będziemy mieli problemy z możliwością uzyskania jakiegokolwiek
dofinansowania. Będziemy potrzebowali środków na wkład własny. Zaczęliśmy zajmować się
ustaleniem służebności na gruntach na których powstała kanalizacja. Zwrócił się z prośbą do
mieszkańców o pomoc.
Radna A. Macher - jest załamana sytuacją dlatego, że staraliśmy się o środki z RFIL na zadanie -
przebudowa Wiśniowej i Ornej w Bystrej. Poszła informacja do mieszkańców, że środki otrzymaliśmy
a teraz okazuje się, że nie mamy środków na wkład własny. Jak wytłumaczyć, wyjaśnić mieszkańcom,
że taka sytuacja zaistniała. Takie są fakty i musimy się z tym zmierzyć.
Wójt przypomniał, że od samego początku wiedzieliśmy, że kanalizacja jest największą inwestycją
realizowaną w gminie. Na dzień dzisiejszy ze środków własnych wydaliśmy ponad 17 min oraz
zadłużyliśmy gminę na 16 ml zł. To wpływa na nasze zadłużenia. Ponadto z gminy, z dochodów
własnych wyciągnięto 500 plus przez co wzrósł wskaźnik zadłużenia w stosunku do przychodów
bieżących. Wskaźnik ten przekroczył więc pewne progi alarmowe.
Zdawaliśmy sobie sprawę z tego, że nie powinniśmy szaleć z inwestycjami. Staramy się jednak być też
kołem zamachowym gospodarki. Realizujemy wiele inwestycji, robimy szkołę, przedszkole, planujemy
kilka ulic na które pozyskaliśmy dofinansowanie (ul. Prosta 95% dofinansowania). W związku
z negatywną opinią RIO mamy pewien problem. Zakładaliśmy, że będziemy mieć środki na 5% wkładu



własnego. Pozyskaliśmy prawie 12 min zł. Brakuje nam 600. 000 zł zakładaliśmy, że występować
będziemy o kredyt. Może jednak okazać się, że RIO powie nie, nie możecie się zadłużyć. Dlatego
wycinamy inne zadania, aby móc zrealizować te, na które mamy dofinansowanie. Podejmujemy, od
pewnego czasu, wiele działań oszczędnościowych, aby mieć środki na wkład własny.
Na koncie inwestycyjnym mamy prawie 17. 000.000 zł z RFIL-u. Być może wkład własny będzie dla nas
granicą nie do przeskoczenia. Staramy się ścinać i ograniczać wydatki na każdym polu. Pewnych
rzeczy jednak nie będziemy mogli przeskoczyć.

Radny M. Stawinoga zapytał w sprawie ul. Relaksowej, Do Lasku, Sosnowej i Do Boru w Wilkowicach.
Szacowany koszt tej inwestycji to ok. 15-16 min zł. Czy Wójt rozważa zmianę zakresu robót
i ograniczenie się w ramach przebudowy łącznika między Sosnową a Do Boru wyłącznie do wykonania
tylko ścieżki rowerowej, co obniży koszty. Może to ułatwi realizację zadania i zmniejszy wydatki na
ten cel.

Wójt stwierdził, że to jest raczej kwestia do omawiania na komisję. To zadanie już zostało podzielone
na kilka mniejszych. Do Polskiego Ładu startujemy z mniejszym fragmentem i mamy nadzieję, że uda
nam się pozyskać na to zadanie środki. To zadanie jest dzielone na etapy.

6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym obejmującą okres od
26. 01. 2022 do 23. 02. 2022 r.:

l) 27 stycznia - Spotkanie Śląskiego Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów.
Przewodniczący poinformował o najbliższym szkoleniu w ramach forum, które zostało zaplanowane
na początek marca br. a dotyczyć ma zagospodarowania przestrzennego. Jeżeli ktoś miałby tematy do
poruszenia w związku z tym szkoleniem to prosi o pisemną informację.

2) 12 lutego - Walne Zebranie Sprawozdawcze OSP Meszna.

7. Przyznane środki finansowe na realizację zadań publicznych w Gminie, w roku bieżącym
(konkursy ogłoszone przez Wójta Gminy) - zgłoszone wnioski, przyznane środki, wykonywane
zadania - informacja Wójta.
Wójt przedstawił informację w powyższej sprawie. Pełna informacja jest zamieszczona na stronie
internetowej i BIP-ie.

W 2022 roku, jak do tej pory, rozstrzygnięto otwarty konkurs ofert na realizację zadań publicznych
Gminy Wilkowice w roku 2022 w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej oraz
otwarty konkurs ofert na realizację zadań publicznych Gminy Wilkowice w roku 2022 w zakresie
kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego.

WYNIKI OTWARTEGO KONKURSU OFERT NA REALIZAUĘ ZADAŃ PUBLICZNYCH GMINY WILKOWICE
W ROKU 2022 W ZAKRESIE WSPIERANIA l UPOWSZECHNIANIA KULTURY FIZYCZNEJ

Łącznie środki w budżecie Gminy Wilkowice w roku 2022 przeznaczone na realizację zadań z zakresu
wspierania i upowszechniania kultury fizycznej: 180 000 zł
Łącznie suma wnioskowanych dotacji: 268 631 zł
Rozdysponowano łącznie 180 000 zł na 2 zadania, w tym:

. Zadanie l: szkolenie dzieci i młodzieży oraz udział we współzawodnictwie sportowym
w dyscyplinach wiodących w Gminie Wilkowice, tj. narciarstwo klasyczne, piłka nożna,
futsal, piłka ręczna, piłka siatkowa

Przewidziane środki: 150 000 zł
Suma wnioskowanych dotacji: 195 820 zł



Rozdysponowano: 150 000 zł dla 3 podmiotów
. Zadanie 2: organizacja szkolenia sportowego oraz udział we współzawodnictwie sportowym

w pozostałych dyscyplinach sportowych

Przewidziane środki: 30 000 zł

Suma wnioskowanych dotacji: 72 811 zł
Rozdysponowano: 30 000 zł dla 5 podmiotów

WYNIKI OTWARTEGO KONKURSU OFERT NA REALIZAOĘ ZADAŃ PUBLICZNYCH GMINY WILKOWICE
W ROKU 2022 W ZAKRESIE KULTURY, SZTUKI, OCHRONY DÓBR KULTURY l DZIEDZICTWA
NARODOWEGO

Środki w budżecie Gminy Wilkowice w roku 2022 przeznaczone na realizację zadania: 60 000 zł.
Suma wnioskowanych dotacji: 124 290 zł.
Rozdysponowano: 60 000 zł dla 13 podmiotów.

Inne działania:

Przyznano jedną dotację w wysokości 5.000 zł w trybie tzw. "małego grantu" (zgodnie art. 19a ustawy
o działalności pożytku publicznego i o wolontariade). Mały grant przyznany został Gminnemu
Ludowemu Klubowi Sportowemu "Wilkowice" na realizację zadania pn. "Wyjazd na Mistrzostwa
Polski w futsalu"

l lutego 2022 r. został ogłoszony Otwarty konkurs ofert na realizację zadań publicznych Gminy
Wilkowice w roku 2022 w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej poprzez realizację
"programu zajęć pozalekcyjnych dla dzieci klas l, II i III szkoły podstawowej - powszechnej nauki
pływania "umiem pływać" w okresie od 01.03. 2022 roku do 30. 11. 2022 roku. Trwa nabór ofert,
zgodnie z ogłoszeniem konkursowym zostanie on rozstrzygnięty do dnia l marca 2022 r. Pula
przeznaczona na zadanie wynosi 40.000 zł.

8. Informacja o działaniach podjętych wobec organów Gminy Wilkowice przez podmioty
wykonujące zawodową działalność lobbingową - informacja Wójta.
Wójt odczytał informację w powyższej sprawie - załącznik nr 3 do protokołu.

9. Informacja Przewodniczących Komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.
Przewodniczący poszczególnych komisji przedstawili informację na temat wypracowanych wniosków:

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - przewodniczący Krzysztof Krajewski poinformował, że
komisja w lutym nie miała posiedzenia i wniosków nie sformułowała,

- Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych - przewodniczący Antoni Kufel poinformował,
że komisja na ostatnim posiedzeniu wniosków nie sformułowała,

- Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy - przewodnicząca Alina Macher
poinformował, że komisja w tym miesiącu nie zgłasza żadnych wniosków,

- Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska przewodnicząca Bożena Maślanka
poinformowała, że komisja na posiedzeniu 17 stycznia br. sformułowała następujący wniosek: Komisja
wnioskuje, aby sprawozdania z działalności Straży Gminnej przedkładane przez komendanta Straży
Gminnej zawierały również aspekt finansowy w odniesieniu do budżetu Gminy Wilkowice.

- Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy - przewodnicząca Katarzyna Seneta
poinformowała, że komisja na posiedzeniu 18 lutego br. wniosków nie sformułowała,

- Komisja Rewizyjna - przewodnicząca Elżbieta Lenda poinformowała, że komisja będzie miała
swoje posiedzenie 28 lutego br.



10. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych. -
Przewodniczący poinformował, że:

l lutego Wójt udzielił odpowiedzi na zapytanie radnej Aliny Macher dotyczące możliwości
spotkania z inwestorem budowy kompleksu hoteli apartamentowych,

7 luty zapytanie dotyczące utrzymania dróg w okresie zimy w sołectwie Meszna złożył radny
Mirosław Goliszewski -15 lutego udzielono odpowiedzi,

26 stycznia: - odpowiedź na interpelację radnej Elżbiety Lenda w sprawie poprawy
bezpieczeństwo w pasie drobiowym + inf. z zarządu dróg powiatowych

- odpowiedź na zapytanie radnej Elżbiety Lenda + inf. z zarządu dróg
powiatowych.
Interpelacje, zapytania radnych oraz odpowiedzi są dostępne na BIP-ie.

11. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2021 rok na poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę
Wilkowice.
Wraz z porządkiem obrad przesłano również tabelę w tej sprawie - zaiącznik nr 4 do protokołu.
Przewodniczący przedstawił informację dodatkową w tej sprawie.

W 2021 roku nauczyciele zatrudnieni w przedszkolach i szkołach podstawowych na terenie Gminy
Wilkowice (na wszystkich stopniach awansu zawodowego) uzyskali wynagrodzenie wyższe od
średniego wynagrodzenia określonego w Karcie Nauczyciela.

Obowiązkiem organu prowadzącego jest analiza poniesionych w poprzednim roku kalendarzowym
wydatków na wynagrodzenia nauczycieli. Nauczyciele muszą osiągnąć miesięcznie średnie
wynagrodzenia określone ustawą Karta Nauczyciela.

Gmina Wilkowice wypłaciła w roku 2021 wynagrodzenia nauczycielom w wysokości wyższej o kwotę
783. 427, 13 zł więcej niż określają w ustawie Karta Nauczyciela.

Najwyższą nadpłatę wynagrodzenia uzyskali nauczyciele stażyści, którzy otrzymali wynagrodzenia
wyższe niż określone w ustawie Karta Nauczyciela o 35, 62 %, a najmniej nadpłaty uzyskali
nauczyciele mianowani tj. 5, 02 % w stosunku do wymaganego przeciętnego wynagrodzenia
określonego w Karcie Nauczyciela na tym stopniu awansu zawodowego.

Średnie wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych w 2021 roku
w porównaniu do średniego wynagrodzenia ustalonego w ustawie Karta Nauczyciela wg stopnia
awansu zawodowego przedstawia poniższa tabela:

Stopnie awansu
zawodowego

nauczyciel stażysta
nauczyciel kontraktowy

nauczyciel mianowany
nauczyciel dyplomowany

Miesięczna kwota nadpłat
(różnica koi. 3-kol. 2)

1260,27
505,75
256, 09
439, 86

Dodał, że stosowany jest specjalny mechanizm do wyliczenia w/w średnich wynagrodzeń. Tutaj są
wliczane wszystkie składniki wynagrodzenia (odprawy, nagrody jubileuszowe, zastępstwa doraźne).

Następnie Przewodniczący ogfosił 10 min. przerwą.



Przewodniczący o godz. 15. 06 zakończył przerwę i wznowił obrady.

12. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na
terenie Gminy Wilkowice

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.
Rekomendacje dla podjęcia uchwały przedstawiły: Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta oraz Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska
Bożena Maślanka.

Głosowano w s rawie:
ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie
Gminy Wilkowice.

W niki łosowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała otrzymała Nr XXXIX/371/2022.

b) nadania nazwy ulicy w miejscowości Wilkowice (obręb ewidencyjny: Wilkowice, jednostka
ewidencyjna: Wilkowice).

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady. Przedstawił również pismo
właściciela działki w którym zwrócił się z prośbą o nadanie nazwy działce - ul. Niezapominajek.

Ponadto Przewodniczący zasygnalizował również, że w par. 3 uchwały brakuje litery "w" w wyrażeniu
- "uchwała wchodzi życie" prosząc o jej uzupełnienie. Następnie projekt uchwały poddał pod
głosowanie.

Jednogłośną rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Infrastruktury
i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka.

Głosowano w s rawie:

nadania nazwy ulicy w miejscowości Wilkowice (obręb ewidencyjny: Wilkowice, jednostka
ewidencyjna: Wilkowice),

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:



Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała otrzymała Nr XXXIX/372/2022.

c) nadania nazwy ulicy w miejscowości Bystra (obręb ewidencyjny: Bystra Krakowska, jednostka
ewidencyjna: Wilkowice)

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady - dotyczy ul. Pasterskiej.

Jednogłośną rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Infrastruktury
i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka.

A. Kufel zapytał, czy sprawa dotyczy rozszerzenia ul. Pasterskiej w Mesznej.
Wójt wyjaśnił, że jest to ten sam ciąg, tylko chodzi o to żeby na terenie Bystrej również nazywał się
on - ul. Pasterska.

Głosowano w s rawie:

nadania nazwy ulicy w miejscowości Bystra (obręb ewidencyjny: Bystra Krakowska, jednostka
ewidencyjna: Wilkowice),

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała otrzymała NrXXXIX/373/2022.

d) współdziałania z jednostkami samorządu terytorialnego w celu utworzenia Klastra Energii
Powiatu Bielskiego

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.

Jednogłośną rekomendację do podjęcia w/w uchwały przedstawiły: przewodnicząca Komisji Budżetu,
Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta oraz przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony
Środowiska Bożena Maślanka.

Głosowano w s rawie:

współdziałania z jednostkami samorządu terytorialnego w celu utworzenia Klastra Energii Powiatu
Bielskiego,

W nikł losowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l



W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała otrzymała Nr XXXIX/374/2022.

e) zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady. Planuje się zaciągnąć
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach długoterminową
pożyczkę w kwocie 250. 000, 00 złotych z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu
budżetowego, uwzględniając realizację zadania pn. "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy
Wilkowice na lata 2019-2023 - etap III".

Jednogłośną rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu,
Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:

zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego,.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Małgorzata Olma

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała otrzymała Nr XXXIX/375/2022.

f) niedochodzenia należności z tytułu rekompensaty za koszty odzyskiwania należności,
stanowiącej równowartość 40 EURO przeliczonej na złote według średniego kursu EURO

ogłoszonego przez Narodowy Bank Polski ostatniego dnia roboczego miesiąca poprzedzającego
miesiąc, w którym świadczenie pieniężne stało się wymagalne, jeżeli jej kwota jest równa

świadczeniu pieniężnemu albo większa od tego świadczenia

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.
P. Skarbnik wyjaśniła, że uchwała ta dotyczy przedsiębiorców, którzy zamieszczają reklamy w gminnej
gazetce i spóźniają się z opłatą za tę reklamę. Wówczas gmina musi naliczać odsetki za każdy dzień
zwłoki w wys. 40 EURO. Odsetki za zwłokę są jednak niewspółmierne do kwoty za reklamę.



Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:
niedochodzenia należności z tytułu rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, stanowiącej
równowartość 40 EURO przeliczonej na złote według średniego kursu EURO ogłoszonego przez
Narodowy Bank Polski ostatniego dnia roboczego miesiąca poprzedzającego miesiąc, w którym
świadczenie pieniężne stało się wymagalne, jeżeli jej kwota jest równa świadczeniu pieniężnemu albo
większa od tego świadczenia,.

W niki losowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Małgorzata Olma

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała otrzymała Nr XXXIX/376/2022

g) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 rok

Projekt uchwały przedstawiła P. Skarbnik.
Dochody i wydatki zwiększamy o 165. 384, 00 zł, w tym: dochody bieżące o 65. 384,00 zł,

(dochody własne o 52. 433, 00 zł, dochody ze zwrotu dotacji o 12. 951, 00 zł); dochody majątkowe o
100. 000 z (w tym: zwiększenie dochodów z dotacji - środki pochodzące z budżetu UE o 100. 000 zł).

Wydatki bieżące zwiększamy o 65. 384, 00 zł (wydatki na wynagrodzenia i składki od nich
naliczane o 12.851,00 zł, wydatki związane z realizacją zadań statutowych o 39.583,00 zł, wydatki na
udzielenie dotacji o 12. 950 zł).

Wydatki majątkowe zwiększamy o 100.00,00 zł (w tym wydatki na zakupy inwestycyjne o
100.00,00 zł).
Wszystkie zmiany zostały wprowadzone do poszczególnych załączników.
Po wprowadzeniu w/w zmian plan dochodów wyniesie 68. 951. 821, 36 zł, plan wydatków
97. 940. 640, 09 zł.
Zmiany te nie mają wpływu na zmniejszenie lub zwiększenie deficytu. Pozostaje on w wysokości
28. 988. 818, 00 zł

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 rok,

W niki łosowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l



W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Małgorzata Olma

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwala otrzymała Nr XXXIX/377/2022

h) wprowadzenia zmian do WPF na lata 2022-2035

Projekt uchwały przedstawiła P. Skarbnik.
Wprowadzamy w wykazie programów, projektów lub zadań związanych z programami realizowanymi
z udziałem środków pochodzących 2 budżetu UE - projekt "Polska cyfrowa" -100.000 zł a na zadaniu
budowa sieci i przyłączy kanalizacyjnych na terenie Gminy Wilkowice" zmniejszamy wydatki o 17. 500
zł. Dostosowujemy wys. dochodów i wydatków do kwot zawartych w zmianach w budżecie.
Do bieżącego WPF wprowadzono również wykonanie roku 2021, zgodnie 2 danymi zawartymi
w sprawozdaniach Rb27S i Rb28S.
W uzasadnieniu do w/w uchwały uzupełniono wyjaśnienia do wcześniejszej uchwały podjętej na sesji
26 stycznia br.
M. Kwiatek poinformował również, że zmniejszyła się kwota długu o 2.038.935,19 zł w stosunku do
planu.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do WPF na lata 2022-2035,.

W niki tasowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Małgorzata Olma

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała otrzymała Nr XXXIX/378/2022

13. Przyjęcie protokołu z sesji XXXVI 11/2022.
W/w protokół do zapoznania się był dostępny w programie e-sesja. Uwag do protokołu nie
wniesiono.



Głosowano w s rawie:

Przyjęcia protokołu z sesji XXXVIII/2022.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

14. Wolne wnioski, komunikaty.
A. Macher poinformowała, że po sołectwie Bystra krążą listy z prośbą o podpisy mieszkańców.
Sprawa dotyczy budowy kompleksu trzech hoteli apartamentowych w Bystrej Śląskiej
zlokalizowanych za hotelem Magnus Resort, a w szczególności obaw mieszkańców o duży pobór
wody przez dodatkowych 261 mieszkań. Obawy dotyczą tego, czy wystarczy wody mieszkańcom
sołectwa Bystra. Zwróciła się z prośbą o przeprowadzenie kalkulacji zużycia wody przez Spółkę
Wodociągową w Bystrej. Czy spółka jest przygotowana do nowej sytuacji związanej z tą inwestycją
i czy podejmie działania zmierzające do spełnienia indywidualnych potrzeb nowych użytkowników?
Ludzie boją się, że zabraknie im wody.

M. Kwiatek poinformował, że te uwarunkowania techniczne i przyłączeniowe są określone
w pozwoleniu na budowę wydawanym przez Pana Starostę. Trudno byłoby przystępować do budowy
nie mając takiego zapewnienia.

Wójt stwierdził, że spółka dostanie odpowiednie zapytanie i na nie odpowie. Jeżeli spółka by czegoś
takiego nie wydała, to nikt by się nie pytał i tak powstałyby studnie głębinowe. Usługi typu
"condohotele" i "aparthotele" powstają w tej chwili w całej Polsce z dwóch powodów: po pierwsze
w rejonach UT (usług turystycznych) można budować obiekty hotelowe, po drugie, ktoś wpadł na
ciekawy pomysł, żeby nie finansować tego ze środków własnych tylko posłużyć się czymś, co na
zachodzie istnieje od jakiegoś czasu, czyli pozyskać środki od małych inwestorów. Tak naprawdę
budujemy hotel w którym ktoś wykupuje sobie lokale, ale nie jako własnościowe domy tylko jako
lokal, w którym będzie prawo przebywania przez ileś dni w roku, a poza tym okresem lokal będzie
wypożyczany. Ci mali inwestorzy biorą na siebie całe ryzyko finansowe dużego przedsięwzięcia.
Zazwyczaj takie inwestycje są bardzo dobrze reklamowane, łatwo dotrzeć do takich informacji. Aby
taką imprezę zorganizować to trzeba mieć 250. 000-300. 000 zł za to mieszkanie/lokal.
Tutaj mówimy o kwotach powyżej 500. 000 zł. Taka inwestycja, aby została zorganizowana w całości
musi pozyskać naprawdę wielu sponsorów i to przy bardzo dużym poziomie finansowania i przy
bardzo długim czasie zwrotu. Wyobraźmy sobie, że ta inwestycja miała jedną reklamę, dużą
powierzchniowo, na drodze do Szczyrku i jak stwierdził Wójt, przypuszczalnie bardzo jej kiepsko szło
pozyskiwanie klientów. Teraz nagle mieszkańcy robią wielki szum, dowiadujemy się, że w takiej
pięknej dolinie powstanie coś ciekawego. Tak naprawdę sami żeśmy zrobili inwestorowi wielką
reklamę. Zaapelował o to, że jeżeli ktoś coś robi, to trzeba przemyśleć pewne działania pojedynczych
mieszkańców i organizacji ekologicznych, które jednak żyją ze skandali, wiedzą jak takie fora
powstają, jak to się buduje, powinny mieć wiedzę jak taka informacja zadziała i jak ona się odbije.
Przecież wiadomo, że media będą z tego robiły sensację i wiele osób, które miały wolne środki na
koncie dowiedziały się, gdzie mogą zainwestować, nie wiedząc do końca czy to będzie dobra
inwestycja czy też nie.



Dodał, że nie wierzy w to, że przy takiej ilości ofert na rynku, które są obecnie, ten hotel będzie cały
czas zajęty przez 500 turystów. Martwi go konstrukcja prawna takich przedsięwzięć, bo tak naprawdę
gmina ma z tego niewielkie przychody. Nad tym powinniśmy się jeszcze zastanowić, gdzie mamy takie
zapisy w planie, żeby myśleć o tym jak je zmieniać, żeby dzika deweloperka u nas nie rozkwitała.
Jeżeli w miejscach, gdzie mamy wpisane usługi turystyki coś takiego ma powstać, to zrobiliśmy kiedyś
bardzo dawno temu poważny błąd. Przypomniał, że w momencie, kiedy Rada Gminy w 2010 r. robiła
studium i plany zagospodarowania przestrzennego, to wtedy w tamtym miejscu był stary niszczejący
kompleks po Magnusie. Ruina z którą nie wiadomo było co zrobić, której nikt nie chciał kupić.
Dopiero w trzecim postępowaniu starostwu udało się to sprzedać.
Wszyscy wtedy mieli nadzieję, że ten region stanie się atrakcją, że tam wybuchnie działalność
gospodarcza, dobrze funkcjonująca. Nikt nie zakładał czegoś takiego jak "aparthotele"
i "condohotele" - sytuacja dosyć nowa, ale z drugiej strony te inwestycje rosną jak grzyby po deszczu.
Wielu ludzi nacięło się na takich inwestycjach, można o tym przeczytać w Internecie. To nie jest tak
naprawdę nic ciekawego. Stopa zwrotu jest na 20 - 25 lat. Średnie przychody z tego mogą sięgnąć
maksymalnie ok. 6%, czyli poniżej inflacji. Jeżeli ktoś to robi ze swoich pieniędzy, to jeszcze można to
zrozumieć natomiast jeżeli pożycza się pieniądze na realizację przedsięwzięcia, to jest niewiarygodne.
Skąd nagle taką reklamę udało się komuś zrobić.
Wójt zaapelował o spokój i zastanowienie się nad konsekwencjami pewnych działań. Działamy
w sposób całkowicie nieskoordynowany - coś innego robi cześć mieszkańców, coś innego nasze firmy
ekologiczne. Dlaczego, jeżeli chcemy działać, nie robimy tego razem. Każdy próbuje urządzać
"szarpaczki". Osoba, która zrobiła tutaj takie wielkie halo, to albo dostała za to pieniądze, albo
zadziałała jak taki bardzo przyjazny dla inwestycji promotor.

M. Kwiatek poinformował, że wpłynęła po raz kolejny petycja tej samej treści tym razem od ponad
170 mieszkańców Bystrej.
Prośba do przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o kontakt z biurem rady
i przygotowanie posiedzenia komisji w celu wypracowania stanowiska w sprawie, aby na kolejnym
posiedzeniu rady zapoznać się ze stawonogiem komisji i zająć stanowisko w sprawie.

Przewodniczący przedstawił korespondencję, która wpłynęła do biura rady:
- Rada Gminy Psary - uchwała zawierająca apel w sprawie zapewnienia jednostkom

samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych odpowiednio do przypadających im
zadań - pismo z dnia 14 lutego 2022 r. załącznik nr 5 do protokołu.

- Rada Gminy Wyry - uchwała zawierająca apel w sprawie zapewnienia jednostkom
samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych odpowiednio do przypadających im
zadań - pismo z dnia 8 lutego 2022 r. - załqcznik nr 6 do protokołu.

- Rada Gminy Myszków - uchwała zawierająca apel w sprawie zapewnienia jednostkom
samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych odpowiednio do przypadających im
zadań - pismo z dnia 8 lutego 2022 r. - zatącznik nr 7 do protokołu.

- sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2021 rok - punkt omawiany
w porządku obrad sesji,

- apel sejmiku woj śląskiego (27 stycznia 2022 r. )- zachęcający do szczepień załącznik nr 8 do
protokołu.
Komisja Sportu, Turystki, Zdrowia i Promocji Gminy pracowała nad tym tematem. Szczegóły
przedstawiła Przewodnicząca komisji P. A. Macher - na posiedzeniu w poniedziałek członkowie
komisji analizowali w/w apel dotyczący szczepień przeciwko COYID-19. Ten apel jest załącznikiem do
uchwały Sejmiku Woj. Śląskiego podjętej 24 stycznia br. Radni wojewódzcy proszą samorządowców
o aktywne włączenie się w realizacje tego apelu. Członkowie komisji, po dyskusji, jednogłośnie
stwierdzili, że jest to indywidualna kwestia wyboru każdego mieszkańca i jego prywatna sprawa,
dlatego nie podjęto tematu realizacji uchwały sejmiku województwa śląskiego .

- kolejna petycja z 18 lutego w sprawie Magnusa.



- zawiadomienie Regionalnej Izby Obrachunkowej o wszczęciu postępowania względem
naszej uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej (pismo z 17
lutego 2022 r. ) Jest wyznaczone posiedzenie kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w którym
możemy brać udział oraz mamy możliwość zgłoszenia wyjaśnień w tym zakresie. Realizowane to
będzie 24 lutego br.
Przewodniczący poinformował, że wyjaśnienia w tej sprawie zostały już przygotowane - przedstawił
w skrócie ich treść. Trudno mówić o jakiejkolwiek możliwości zmniejszenia kwoty długu ponieważ
dochody i wydatki zostały wprowadzone do WPF w sposób realny. Wydatki bieżące są na
minimalnym poziomie a jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, to są te, na które gmina ma już
podpisane umowy z wykonawcami bądź są w trakcie realizacji lub na które gmina zawarła
porozumienia. Trudno mówić więc o wprowadzeniu dodatkowych oszczędnościach.

15. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął XXXIX sesję Rady Gminy
Wilkowice, dziękując za udział.

Przygotowana):
INSPEKTOR
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja. pl

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice.pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załqcznik do protokołu z 26 lutego 2022 r.

Do w/w protokołu załączone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające
z porządku obrad.


